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Protokół nr XXVI/16 
z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

odbytej w dniu 25 lutego 2016 r. 
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 i trwała do godz. 20:15. 
Obrady prowadził Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta. 
 
Ad 1. 
Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć. 
Po przywitaniu wszystkich obecnych poinformował, że obrady Rady są prawomocne – 
w chwili stwierdzania prawomocności sesji uczestniczyło w niej 15 radnych. 
W krótkim czasie od otwarcia na obrady przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych 
było 23 radnych (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). 
 
Po stwierdzeniu prawomocności obrad, przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć 
przedstawił 4 wnioski o uzupełnienie porządku obrad XXVI sesji o punkty: 
– Złożenie ślubowania przez radną Elżbietę Marię Setnicką, wybraną w wyborach 
uzupełniających do Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w okręgu nr 8; 
Z wnioskiem wystąpiła przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Kędzierzynie-
Koźlu Edyta Nowak-Jasek. 
– Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy mostowi łączącemu ul. Wyspa z ul. 
Xawerego Dunikowskiego w Kędzierzynie-Koźlu na rzece Odrze; 
– Zmiany w składach osobowych komisji problemowych; 
Z ww. wnioskami wystąpił przewodniczący Rady Miasta  
– Podjęcie uchwały zmieniającej wieloletnią prognozę finansową; 
Z wnioskiem wystąpiła prezydent miasta. 
 
Piąty wniosek dotyczył zmiany kolejności realizacji punktów, tj. z bloku projektów 
uchwał zaplanowanych do rozpatrzenia przez Radę Miasta, projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Kędzierzyn-Koźle do realizacji przedsięwzięcia pn.: „Poprawa jakości 
środowiska miejskiego w Kędzierzynie-Koźlu poprzez rozwój terenów zielonych – Etap I” w 
ramach działania 2.5 Poprawa jakości środowiska miejskiego Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 ujęty w punkcie k) zrealizować jako punkt a). 

 
Następnie przewodniczący Rady Miasta zaproponował aby radni – jeżeli nie mają 
zastrzeżeń do wnioskowanych zmian – w jednym blokowym głosowaniu odnieśli się 
do wszystkich wniosków. Upewniwszy się, że nikt nie zgłasza sprzeciwu, poddał pod 
głosowanie wnioskowane zmiany do porządku obrad: 

„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 1, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 

 
Po uwzględnieniu przyjętych zmian, porządek obrad XXVI sesji Rady Miasta 
przedstawia się jak niżej: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Złożenie ślubowania przez radną Elżbietę Marię Setnicką, wybraną w wyborach 

uzupełniających do Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w okręgu nr 8;  
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXIV/16 z dnia 28 stycznia 2016 r. oraz nr XXV/16 

z 15 lutego 2016 r. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
5. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje 

i zapytania. 
7. Realizacja zadań wg założeń ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie 

w ramach Związku Międzygminnego „Czysty Region” i Regionalnego Centrum 
Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów „Czysty Region” sp. z o.o. 

8. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie przystąpienia Gminy Kędzierzyn-Koźle do realizacji przedsięwzięcia 
pn.: „Poprawa jakości środowiska miejskiego w Kędzierzynie-Koźlu poprzez 
rozwój terenów zielonych – Etap I” w ramach działania 2.5 Poprawa jakości 
środowiska miejskiego Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 
2014-2020, 

b) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-2020, 

c) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 
dla Gminy Kędzierzyn-Koźle, 

d)  w sprawie zmian w Strategii Rozwoju Miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2014-
2020, (inicjatywa uchwałodawcza radnych Ryszarda Masalskiego i Witolda 
Rusaka), 

e) zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle (inicjatywa 
uchwałodawcza Komisji Prawno-Administracyjnej), 

f) w sprawie utworzenia i przystąpienia Gminy Kędzierzyn-Koźle do 
stowarzyszenia pod nazwą Kędzierzyńsko-Strzelecki Subregionalny Obszar 
Funkcjonalny, 

g) w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Zachód w Kędzierzynie-Koźlu, 
h) zmieniającej uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy Tadeusza Jasińskiego na 

osiedlu Zachód, 
i) w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli miasta Kędzierzyn-Koźle 

w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego „Czysty Region” z siedzibą w 
Kędzierzynie-Koźlu, 

j) w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 100 tys. 
zł Gminie Reńska Wieś z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: 
„Budowa ścieżki pieszo-rowerowej w ramach terenów inwestycyjnych w obrębie 
akwenu Dębowa”, 

k) w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 250 tys. 
zł Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na współfinansowanie 
opracowania projektu budowlano-wykonawczego oraz realizację zadania pn.: 
„Rozbudowa ciągu pieszo-rowerowego – droga wojewódzka nr 418 (ul. 
Głubczycka) w miejscowości Kędzierzyn-Koźle”, 
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l) w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016, 
m) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 
n) w sprawie nadania nazwy mostowi łączącemu ul. Wyspa z ul. Xawerego 

Dunikowskiego w Kędzierzynie-Koźlu na rzece Odrze. 
9. Zmiany w składach osobowych komisji. 
10. Wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad 2. 
Złożenie ślubowania przez radną Elżbietę Marię Setnicką, wybraną w wyborach 
uzupełniających do Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w okręgu nr 8. 
Zaświadczenie o wyborze pani Elżbiety Marii Setnickiej do Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle wręczyła przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Edyta Nowak-Jasek. 
 
Po odczytaniu przez przewodniczącego Rady Miasta Andrzeja Kopcia roty ślubowania 
„Wierna Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej 
gminy i jej mieszkańców" radna Elżbieta Setnicka wypowiedziała słowo „ ślubuję”.  
 
Gratulacje radnej Elżbiecie Setnickiej złożyli Edyta Nowak-Jasek, przewodnicząca 
Miejskiej Komisji Wyborczej, i Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta. 
 
 
Ad 3.  
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że radni nie wnieśli uwag do protokołu 
z sesji nr XXIV z dnia 28 stycznia 2016 r. i protokołu nr XXV z sesji odbytej 15 
lutego 2016 roku. Następnie stwierdził przyjęcie ww. protokołów. 
 
 
Ad 4. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady oraz korespondencji 
w okresie międzysesyjnym przedstawił Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta. 

(pisemna informacja dołączona do niniejszego protokołu) 
 
 
Ad 5. 
Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach 
Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym, tj. od 28 stycznia 2016 r. do 24 lutego 
2016 r. podejmowanych w ramach inicjatywy uchwałodawczej, wydawania aktów 
kierownictwa wewnętrznego oraz aktów administracyjnych w zakresie postępowania 
podatkowego”. 
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W uzupełnieniu pisemnej informacji, prezydent miasta Sabina Nowosielska 
przedstawiła informację na temat: 
– przedłużenia o 1 miesiąc naboru do Miejskiej Rady Seniorów; 
– wizycie ośmioosobowej delegacji z partnerskiego miasta Kałusz. Zaprosiła radnych 
do wzięcia udziału w spotkaniach uwzględnionych w harmonogramie wizyty. Około 
godziny 16:00 delegacja będzie gościła na dzisiejszej sesji. 
 
 
Ad 6. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje 
i zapytania. 
 
Ryszard Masalski na wstępie poinformował, że na 25 jego interpelacji jedna jest 
rozpatrzona pozytywnie. Oznacza to, że aby zwiększyć skuteczność, musi 
interpelować więcej. Wyraził nadzieję, że ta statystyka ulegnie poprawie i nie będzie 
musiał interpelować więcej.  
Następnie przedstawił interpelacje/zapytania o treści: 
„1) W rejonie ulic Grunwaldzkiej i Bałtyckiej zlokalizowana jest działka gminna o 
numerze 1484/3. Po dokonaniu wizji lokalnej, potwierdzam fakt zgłoszony przez 
mieszkańców, że jest ona zaniedbana, leży odłogiem i sprawia wrażenie jakby 
właścicielowi - gminie, nie zależało na jej wykorzystaniu. Wzmiankowana działka 
bezpośrednio przylega do gruntu, na którym posadowiona jest siedziba Miejskiego 
Zakładu Cmentarnego. - Jeżeli nie chce poszerzyć parking dla samochodów 
(klientów MZC), to jaki jest plan zagospodarowania wskazanej działki i czemu jest 
ona wyłączona z utrzymania terenów gminnych w czystości? 

 
2) Czy prawdą jest, że na spotkaniu Pani Prezydent Miasta z Grupą Inicjatyw 
Społecznych w dniu 21 stycznia 2016r, która to wrażliwa jest na stan terenów 
zielonych w Kędzierzynie-Koźlu, ze strony przedstawicieli Urzędu Miasta, padło 
stwierdzenie, że w mieście jest za dużo drzew? Proszę o informacje o nasadzeniach, 
dokonanych w 2015r, w zakresie ilości nowych drzew, miejsc gdzie tego dokonano 
oraz kto nasadzał. Czy prawdziwym jest przekazane mojej osobie zastrzeżenie, że nowe 
nasadzenia są zbyt wątłe aby mogły się przyjąć, co przy braku właściwej pielęgnacji 
skutkuje ich szybkim uschnięciem? Proszę wskazać mi teren gdzie dokonano 
nasadzenia w 2010 r, jako zamiennik po wycięciu drzew z zagajnika zlokalizowanego 
na ulicy Pionierów, przed skrzyżowaniem z ulicą Wojska Polskiego. 
 

3) Kiedy przewiduje się tartanowe utwardzenie placu zabaw, położonego przy ulicy 
Przyjaźni, w obrębie tak zwanej Starej Blachowni? Kiedy zostanie położony chodnik, 
doprowadzający do wielofunkcyjnego placu od strony ulicy Przyjaźni, też w Starej 
Blachowni? Gdy część autobusowych linii 3 i 13, skrócono do biurowca dawnych 
zakładów chemicznych, wielu mieszkańców Starej Blachowni, aby dojechać lub wrócić 
z miasta musi pieszo maszerować przez zalesiony obszar ponad dwa kilometry. 
Uciążliwość i niebezpieczeństwo wzrasta wraz z nastaniem nocy. Wówczas nie ma 
nawet poświaty świetlnej i idzie się po omacku. Kiedy zostanie położony chodnik na 
odcinku od Starej Blachowni do Biurowca wzdłuż Kanału Gliwickiego? 
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4) Na podstawie danych zawartych w opisie ruchu pasażerskiego obsługiwanych przez 
Miejski Zakład Komunikacyjny, porównując ilość osób jadących do i z Azot do 
Kędzierzyna liczba pasażerów spada, podczas gdy na odcinku Kędzierzyn - 
Blachownia wzrasta. Stąd uzasadniony wniosek: wnoszę o zmniejszenie ilości kursów 
linii numer 1 do Azot i o tą samą ilość zwiększenie do Blachowni. 
 

5) Kiedy na stadionie miejskim w Blachowni, przy ulicy Szkolnej zostaną zamontowane 
ławki do siedzenia dla widzów oraz słupy oświetleniowe na placu wielofunkcyjnym, 
przy ulicy Zwycięstwa? 
 

6) Czy wycinka drzew na terenie holdingu jest przeprowadzana samowolnie, czy na 
podstawie decyzji administracyjnej? Informuję, że o ile wycinane wysokie drzewa, jest 
uzasadnione likwidacją zagrożenia przewrócenia się ich, na przechodzących ludzi, to 
oburzenie budzi fakt, iż mniejszy drzewostan jest okaleczany przez usuwających 
(połamane konary, zdarta kora do samego pnia, gałęzie ogołocone z miejsc na ogonek 
liścia).” 
 
Andrzej Kopacki poinformował o odpowiedzi na jego interpelację w sprawie obsługi 
centrum handlowego liniami komunikacyjnymi nr 2 i nr 13. Z uzyskanej odpowiedzi 
wynika, że na chwilę obecną nie rozpatruję się zwiększenia połączeń w rejon centrum 
handlowego. Dodał, że spodziewał się innej odpowiedzi, np. deklaracji rozpatrzenia 
interpelacji w późniejszym terminie. 
Zwrócił się z pytaniem, czy firma prowadząca prace pielęgnacyjne w kozielskim parku 
może w ramach tych prac usunąć szkody powstałe przy tej okazji. Chodzi konkretnie 
o poniszczone alejki parkowe i pobocza ciągów pieszo-jezdnych. 
 
Katarzyna Dysarz nawiązała do odpowiedzi na swój wniosek ze styczniowej sesji, 
dotyczący funkcjonowania rad osiedli. Okazuje się, że właściwie wszystkie rady 
osiedla mają ustalone dyżury, poza jedna radą. W związku z tym zwraca się z prośbą 
do przewodniczącego Rady Miasta, jako osoby zajmującej się jednostkami 
pomocniczymi, jakimi są rady osiedli, aby wystąpił do przewodniczących zarządów 
osiedli o ustalenie dyżurów co najmniej raz w miesiącu. Informację na ten temat 
następnie należy zamieścić na stronie BIP.  
Drugi temat poruszony przez radną dotyczył zaniedbanej drogi dojazdowej do 
Inkubatora Przedsiębiorczości. Zwróciła się z prośbą o doraźną naprawę nawierzchni 
drogi, czyli zasypanie dziur w ramach bieżących prac remontowych. Dodała, że 
właściwy remont drogi będzie wykonany za rok, po wykonaniu projektu technicznego 
i spełnieniu innych wymagań poprzedzających zrealizowanie takiego zadania 
inwestycyjnego, Aktualny stan nawierzchni drogi utrudnia mieszkańcom dojazd do 
przychodni, a inwestorom do Inkubatora Przedsiębiorczości. 
 
Halina Mińczuk poinformowała o prośbie mieszkańców o przeprowadzenie 
wyrywkowych kontroli w domach jednorodzinnych osób, które otrzymały dotacje na 
ogrzewanie gazowe lub olejowe. Mieszkańcy obawiają się, że część z tych osób 
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powróciła do ogrzewania węglowego. W związku z tym wnioskuje, aby odpowiednie 
służby miejskie sprawdziły, czy obawy te są zasadne. 
Drugi wniosek dotyczy naprawy nawierzchni chodnika przy ul. Arki Bożka na 
odcinku od ul. Piotra Skargi do ul. Tadeusza Kościuszki. Stan nawierzchni chodnika 
utrudnia poruszanie się osobom niepełnosprawnym na wózkach. 
 
Adam Oczoś nie zgodził się z wnioskiem radnego Masalskiego, aby zmniejszyć ilość 
kursów autobusów MZK linii numer 1 do os. Azoty. 
Następnie nawiązał do informacji przewodniczącego Międzygminnego Związku 
„Czysty Region”, który odpowiadając na interpelację radnej Sylwii Artuna 
poinformował o planowanym na dzień 29 lutego br. spotkaniu z zarządcami 
nieruchomości w celu skonsultowania projektowanych zmian w regulaminie 
utrzymania porządku i czystości. Poinformował, że nie wszyscy zarządcy zostali 
powiadomieni o tym spotkaniu, dlatego prosi o naprawienie błędu i zaproszenie 
wszystkich zarządców nieruchomości. 
 
Przemysław Pawlik poinformował, że jego interpelacja jest kontynuacją interpelacji 
przedstawionej na sesji styczniowej i wynika z udzielonej odpowiedzi. Zdaniem 
radnego składowanie mieszanki soli drogowej jest uciążliwe, dlatego wnioskuje 
o zakazanie prowadzenia uciążliwej działalności firmie KD Budownictwo – 
przynajmniej w zakresie magazynowania mieszanek soli i prac związanych 
z odśnieżaniem ulic. Jednocześnie zaproponował, aby firma rozważyła skorzystanie 
z uporządkowanego terenu po złomowisku. Teren ten jest oddalony od zabudowy 
mieszkaniowej. 
 
Sylwia Artuna przedstawiła uwagi ze spotkań z mieszkańcami: 
– brak chodnika przy parkingu przy ul. 1 Maja, 
– zniszczony przystanek MZK przy ul. Kozielskiej, 
– braki w oświetleniu oraz uszkodzone słupy latarni przy ul. Dworcowej. 
 
Andrzej Kopeć poinformował o przypadkach biegających po osiedlu Leśna stad 
dzików. Zwrócił się z prośbą, aby odpowiedni wydział zwrócił się do nadleśnictwa 
o informację na temat skali problemu i ewentualnych zagrożeń. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń, prowadzący obrady poinformował, że 
przystępuje do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 
Ad 7. 
Realizacja zadań wg założeń ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie 
w ramach Związku Międzygminnego „Czysty Region” i Regionalnego Centrum 
Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów „Czysty Region” sp. z o.o. 
 
Ryszard Masalski poinformował o funkcjonujących w rejonie południowo-wschodnim 
województwa opolskiego dwóch regionalnych instalacjach przetwarzania odpadów 
komunalnych (RIPOK), tj. w Kędzierzynie-Koźlu i w Kietrzu. Zauważył, że wielkość 
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strumienia odpadów komunalnych w ww. rejonie zaspokaja ekonomiczną opłacalność 
działania tylko jednej instalacji. Poinformował również, że zapisy ustawy o odpadach 
wprowadziły pojęcie ponadregionalnego RIPOK-a. Instalacja te jest równocześnie 
spalarnią obejmującą swym zasięgiem obszar zamieszkały przez 500 tys. 
mieszkańców. Oba lokalne RIPOK-i rywalizują ze sobą o strumień odpadów 
z powiatów kędzierzyńsko-kozielskiego, strzeleckiego, głubczyckiego, większej części 
krapkowickiego i prudnickiego. Strumień ten może znacząco się zmniejszyć, gdyż od 
1 stycznia 2016 roku odpady o wysokiej wartości energetycznej maja trafiać do 
ponadregionalnego RIPOK-a. Poprosił o informacje czy rozważa się zrealizowanie 
przedsięwzięcia pod roboczą nazwą „zlokalizowanie i wybudowanie 
ponadregionalnego RIPOK-a w Kędzierzynie-Koźlu” nawet przy współpracy 
z dotychczasowym konkurentem z Kietrza lub innym partnerem. Dodał, że najbliższy 
ponadregionalny RIPOK znajduje się w Krakowie. 
 
Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, poinformował, że nie rozważa się 
takiej możliwości, gdyż gmina aktualnie jest w stanie konsolidowania spraw 
związanymi z odpadami komunalnymi. Uważa, że przyjęty kierunek jest właściwy 
i doprowadzi do tego, że nie będzie potrzeby podwyższenia cen za wywóz odpadów. 
 
Andrzej Kopacki podzielił się informacją zamieszczoną w Internecie o planach 
przejmowania przez opolskie cementownie odpadów komunalnych w celu ich spalania 
i wyprodukowania energii elektrycznej. Jest to opłacalne dla cementowni, gdyż 
odpady są o połowę tańsze od węgla. Zwrócił się z pytaniem, czy rozpatruje się 
nawiązanie współpracy z cementownią w Górażdżach pod kątem sprzedaży części 
strumienia odpadów. Taka współpraca byłaby korzystna dla Związku 
Międzygminnego „Czysty Region”. 
 
Artur Maruszczak poinformował, że rozmowy na ten temat trwają. Dodał, że jest wiele 
czynników wymagających uwzględnienia przy podjęciu decyzji, np. za jaką cenę będą 
przyjmowane odpady, jakie będą koszty transportu itp. 
 
Witold Rusak zachęcił radnych zainteresowanych tematyką gospodarki odpadami do 
zapoznania się z Planem Gospodarki Odpadami dla Województwa Opolskiego, który 
jest dostępny na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Departamentu Ochrony 
Środowiska Urzędu Marszałkowskiego. 
 
Grzegorz Mateja przypomniał, że kilka miesięcy temu, podczas dyskusji nad tematem 
obniżenia ceny za ciepło dostarczanie dla mieszkańców Koźla, zaproponował 
rozważenie rozpoczęcia lobbowania na rzecz budowy spalarni śmieci. Wówczas radny 
Andrzej Kopacki był bardzo oburzony tą propozycją, obawiając się reakcji 
mieszkańców. Teraz, gdy rozważana jest taka sama propozycja spalania śmieci, lecz w 
Górażdżach, to radny nie jest tak oburzony. Mieszkańcy Górażdży nie są zachwyceni 
planami spalania odpadów. 
 
Andrzej Kopacki potwierdził, że gdyby spalarnia była zlokalizowana na terenie Koźla, 
to taka lokalizacja mogłaby spotkać się z niezadowoleniem mieszkańców. Natomiast 
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w przypadku Górażdży spalanie odpadów w cementowni nie spowoduje dodatkowego 
obciążenia dla okolicznych mieszkańców, gdyż zanieczyszczenie powietrza w okolicy 
cementowni nie ulegnie zmianie. Zwrócił uwagę, że firma z Górażdży sama apeluje, 
aby kierować do niej śmieci. 
 
Sabina Nowosielska, prezydent miasta, poinformowała, że spalarnia śmieci potrzebuje 
250 300 tys. ton śmieci. Natomiast mieszkańcy Kędzierzyna-Koźla wytwarzają ok. 20 
tys. ton śmieci, ZM „Czysty Region” 40 tys. ton, a cała Opolszczyzna nie ma tyle 
śmieci, aby wybudowanie spalarni za 450-500 mln zł było opłacalne. 
 
Halina Mińczuk zwróciła się z pytaniem, czy prawdą jest, że tworzony jest regulamin 
utrzymania czystości Międzygminnego Związku „Czysty Region”. Czy projekt tego 
regulaminu będzie umieszczony na stronie internetowej, aby można była zgłaszać do 
niego wnioski i zastrzeżenia. Poinformowała, że doszły do niej informacje, że zapisy 
w tym projekcie będą niekorzystne dla mieszkańców. 
 
Artur Maruszczak potwierdził, że jest tworzony taki regulamin, ale tylko w części 
dotyczącej odpadów. Przypomniał, że zgodnie ze statutem Związku ta część 
regulaminu, która dotyczy odpadów, jest przekazana Związkowi. Obecnie prowadzone 
są spotkania z zarządcami wspólnot w celu zapoznania się z ich uwagami 
i ewentualnymi propozycjami.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady 
poinformował, że przystępuje do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 
Ad 8. 
a) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kędzierzyn-Koźle do realizacji 

przedsięwzięcia pn.: „Poprawa jakości środowiska miejskiego w Kędzierzynie-
Koźlu poprzez rozwój terenów zielonych – Etap I” w ramach działania 2.5 Poprawa 
jakości środowiska miejskiego Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 
2014-2020. 

 
Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Masalski poprosił o informację, jaki los spotka zadania zaplanowane do 
realizacji, jeżeli wniosek o dofinansowanie nie uzyska akceptacji Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Dodał, że nie jest 
przeciwny projektowi uchwały i zadaniom zaplanowanym do realizacji, które zostały 
wyszczególnione w uzasadnieniu do tego projektu. 
 
Sabina Nowosielska, prezydent miasta, zaproponowała, aby najpierw złożyć wniosek, 
a ewentualne rozważania pozostawić na późniejszy okres, kiedy będzie znane 
stanowisko do wniosku. Dodała, że zawsze warto zabiegać o dofinansowanie zadania, 
w tym przypadku można uzyskać dofinansowanie wynosi 85%. 
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Ryszard Masalski podzielił się uwagą, że nie otrzymał odpowiedzi. 
 
Andrzej Kopeć wyjaśnił, że pani prezydent otworzyła wszystkie możliwości do 
realizacji wniosku. 
Po stwierdzeniu, że nie więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0, 
głosy nieoddane 2. 

(wydruk z głosowania nr 2, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/201/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 roku 

 
w sprawie przystąpienia Gminy Kędzierzyn-Koźle do realizacji przedsięwzięcia  

pn.: „Poprawa jakości środowiska miejskiego w Kędzierzynie-Koźlu poprzez rozwój 
terenów zielonych – Etap I” w ramach działania 2.5 Poprawa jakości środowiska 

miejskiego Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 

b) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-2020. 

 
Sylwia Artuna, zastępca przewodniczącej Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych 
i Rodziny, poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Masalski podzielił się uwagą, że projekt programu z pewnością spełnia 
wymogi ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, ale aby przeciwdziałać 
przemocy w rodzinie konieczne jest usunięcie z życia rodzin dotkniętych przemocą 
osób, które się tego dopuszczają. W projekcie programu brakuje działań, które będą 
eliminowały takie osoby. W tym sensie projekt programu – zdaniem radnego – jest 
niekompletny.  
 
Po stwierdzeniu, że nie więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 2. 
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(wydruk z głosowania nr 3, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/202/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 roku 

 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-2020 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 

c) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
na lata 2016-2018 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

 
Sylwia Artuna, zastępca przewodniczącej Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych 
i Rodziny, poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Masalski na wstępie zauważył, że w komunizmie i socjalizmie jest tak, że 
najpierw obywatelom uniemożliwia się godziwe zarobki, aby potem instytucje 
publiczne musiały tym osobom pomagać. Dodał, że jeżeli współmałżonkowie będą 
mieli zatrudnienie i godziwe wynagrodzenie, to nie będzie potrzeby wspierania 
rodziny. Jeżeli chcemy faktycznie pomóc rodzinom z naszego miasta, to powinniśmy 
skoncentrować się na rozwoju gospodarczym miasta, gdyż gospodarka generuje 
miejsca pracy oraz ma wpływ na wysokość zarobków. Zwrócił się z prośbą o poparcie 
projektu uchwały zmieniającej Strategię Rozwoju Miasta. Wprowadzone zmiany do 
tej Strategii zawierają zapis o obowiązku opracowania programu gospodarczego. 
 
Witold Rusak poprosił o bliższą informacje na temat zasad zatrudnienia przez Gminę 
dziennych opiekunów sprawujących opiekę nad dziećmi w wieku do 3 lat. Osoby te 
zostały wyłonione w konkursie, który został ogłoszony w ramach realizacji 
porozumienia nr 106/P/PO/2014 w związku z projektem Wojewódzkiego Urzędu 
Pracy w Opolu „Powrót do zatrudnienia”. Projekt jest współfinansowany ze środków 
Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. 
 
Wyjaśnień udzielił Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta. Zadanie to jest 
realizowane przy współudziale Wojewódzkiego Urzędu Pracy. Realizacja programu 
kończy się w lutym br. Wszystkie gminy, które przystąpiły do tego projektu wysoko 
go oceniły. Być może uda się pozyskać środki na kontynuacje programu. 
 
Po stwierdzeniu, że nie więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
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głosy nieoddane 3. 
(wydruk z głosowania nr 4, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/203/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 roku 

 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 dla 

Gminy K ędzierzyn-Koźle 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 

d) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Strategii Rozwoju Miasta Kędzierzyn-Koźle 
na lata 2014-2020 (inicjatywa uchwałodawcza radnych Ryszarda Masalskiego 
i Witolda Rusaka). 

 
Sabina Nowosielska, prezydent miasta, poinformowała o prowadzonych działaniach 
monitorujących stopień realizacji obowiązującej Strategii Rozwoju Miasta. 
Zaproponowała, aby przed przystąpieniem do wprowadzenia zmian i dodaniem 
nowych zadań, w pierwszej kolejności dokonać oceny porównawczej osiągniętych 
wyników z przyjętymi założeniami. Następnie wskazać ewentualne rozbieżności, 
określić ich przyczynę, a w dalszej kolejności dokonać stosownej korekty zadań. Prace 
te będą zakończone na przełomie marca/kwietnia. 
 
Michał Nowak poinformował, że w ślad za opinią pani prezydent zgłasza wniosek 
formalny o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 
 
Ryszard Masalski zauważył, że jeszcze nie padł żaden argument, tylko stanowisko 
i wola pani prezydent, a już jest wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 
Zdaniem radnego taki wniosek byłby zasadny po przedyskutowaniu proponowanych 
zmian. 
 
Sabina Nowosielska ponownie uzasadniła swoją propozycję, aby przed 
wprowadzeniem zmian do Strategii dokonać oceny porównawczej osiągniętych 
wyników z przyjętymi założeniami. 
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie wniosek formalny 
o zdjęcie punktu z porządku obrad: 

„za” wnioskiem oddano 15 głosów, 
„przeciw” 2, 
„wstrzymujących się” 3 głosy, 
głosy nieoddane 2. 
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(wydruk z głosowania nr 5, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że punkt został zdjęty 
z porządku obrad. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad przewodniczący 
Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że na prośbę przewodniczącego Komisji 
Prawno-Administracyjnej ogłasza 20 minut przerwy. W czasie przerwy odbędzie się 
wspólne posiedzenie Komisji Rewizyjnej i Komisji Prawno-Administracyjnej. 
Przerwa trwała od 15:25 do 15:55. 
 
Po przerwie na sesję przybyła delegacja samorządowców z partnerskiego miasta 
Kałusz, na czele której stał mer Kałusza Igor Matwijczuk. Samorządowcy obu miast 
deklarowali chęć utrzymywania przyjaznych kontaktów i wolę współpracy. 
 
Radny Adam Sadłowski zapewnił o wsparciu mentalnym i materialnym w wojnie 
w Donbasie oraz w dążeniach Ukrainy do wejścia do Unii Europejskiej. Ponadto, 
wypowiadając się w imieniu środowisk patriotycznych, wyraził niepokój z powodu 
kultu Stepana Bandery i kwestionowania zbrodni wołyńskiej na Ukrainie. 
Okoliczności te mogą stanowić przeszkodę w autentycznym pojednaniu obu narodów. 
 
Andrzej Kopacki zaapelował do władz Kałusza o stworzenie Polonii zamieszkałej 
w Kałuszu sprzyjających warunków do kultywowania polskości. 
 
Michał Nowak stwierdził, że oba narody wiele łączy, a sam ma wielu znajomych 
z Ukrainy. Z uznaniem wypowiedział się o twórczości zespołu Okean Elzy, 
piosenkarki Rusłany Łyżyczko i pisarza Jurija Andruchowycza. 
 
Po około 25 minutach delegacja z Kałusza opuściła obrady Rady Miasta. Przystąpiono 
do dalszej realizacji porządku obrad. 
 
Ryszard Masalski nawiązał do wniosku formalnego złożonego przez Michała Nowaka, 
a przyjętego w głosowaniu przez Radę Miasta, o zdjęcie punktu z porządku obrad. 
Odczytał § 34 ust. 1 Statutu Gminy o treści: Przewodniczący Rady udziela głosu poza 
kolejnością w sprawie wniosków formalnych, w szczególności dotyczących 
następujących postanowień proceduralnych [...]. Zwrócił uwagę na dwanaście 
punktów, w tym punkt 2 w brzmieniu „zmiany porządku obrad”. Zdaniem radnego 
zmiana porządku obrad nie dotyczy wykreślenia punktu z porządku obrad, lecz zmiany 
kolejności realizowanych punktów. A zatem wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku 
obrad był wnioskiem nieformalnym i nie mógł być głosowany. Dodał, że w porządku 
obrad przyjętym przez Radę jest punkt dot. podjęcia uchwały w sprawie zmian 
w Strategii Rozwoju Miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2014-2020. W związku z tym 
podczas realizacji tego punktu można było składać wnioski formalne dotyczące: 
– zamknięcia listy mówców lub kandydatów, 
– odrzucenia lub przyjęcia projektu uchwały. 
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Zwrócił się z pytaniem, czy w sytuacji gdy Rada zdjęła ten punkt z porządku obrad, to 
projekt uchwały ujęty w tym punkcie powróci pod obrady Rady. 
 
Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta, zauważył, że wniosek o zdjęcie punktu 
z porządku obrad można złożyć w każdym momencie sesji. 
 
Maciej Pająk, radca prawny, odczytał § 23 Statutu Gminy: 
§ 23. 1. Po otwarciu sesji Przewodniczący Rady wzywa do złożenia ewentualnych wniosków 
w sprawie wprowadzenia zmian do porządku obrad, polegających na: 

1)  uzupełnieniu tego porządku obrad o określony punkt; 
2)  skreśleniu z porządku obrad określonego punktu; 
3)  zmianie kolejności poszczególnych punktów porządku obrad. 

2. Wnioski w sprawie zmian porządku obrad mogą być składane, w przypadkach 
uzasadnionych potrzebą zapewnienia sprawnego przebiegu sesji, także w trakcie sesji. 
Przypomniał, że radny Michał Nowak złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad 
punktu pn. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Strategii Rozwoju Miasta 
Kędzierzyn-Koźle na lata 2014-2020, po oświadczeniu pani prezydent, iż rozważanie 
tego rodzaju zmian jest wskazane po ziszczeniu się określonych warunków, o których 
mowa w pisemnym stanowisku do inicjatywy uchwałodawczej radnych. W związku 
z tym były pełne przesłanki, aby radny Michał Nowak mógł przedstawić taki wniosek, 
a Rada taki wniosek przyjęła. 
 
Ryszard Masalski zwrócił się z pytaniem do przewodniczącego Rady Miasta, czy 
dzisiejsze rozstrzygnięcie oznacza, że co sesję przewodniczący będzie wprowadzał do 
porządku obrad punkt dotyczący zajęcia przez Radę Miasta stanowiska do projektu 
uchwały w sprawie zmian w Strategii Rozwoju Miasta Kędzierzyn-Koźle na lata 2014-
2020. 
 
Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta, poinformował, że nie pamięta treści 
wniosku Michała Nowaka, ale jeżeli to nie był wniosek o odroczenie do jakiegoś 
czasu, to będzie zobligowany wprowadzić ten projekt do porządku obrad następnej 
sesji. 
 
Następnie przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
e) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-

Koźle (inicjatywa uchwałodawcza Komisji Prawno-Administracyjnej). 
 
Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle („za” 5, „przeciw” 0, 
„wstrzymujących się 2). 
 
Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, poinformowała, że komisja jednogłośnie (7 głosów „za”) pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy 
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Kędzierzyn-Koźle, będący inicjatywą uchwałodawczą Komisji Prawno-
Administracyjnej. 

Grażyna Radka, wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i Rozwoju, poinformowała, że 
komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle, będący inicjatywą 
uchwałodawczą Komisji Prawno-Administracyjnej. 

Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że radny Ryszard Masalski złożył wniosek o treści: 
„Zmiana numer 6: 
w ust 2 punkt b otrzymuje brzmienie: "W skład komisji wchodzi co najmniej 5 radnych."; 
c) uchyla się ust 3. 
 
Komisja przyjęła wniosek stosunkiem głosów: „za” 4, „przeciw” 1, „wstrzymujących 
się” 2 głosy. Następnie komisja jednogłośnie (7 głosów „za”), pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem. 
 
Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, 
przedstawiła 4 wnioski przyjęte przez komisję podczas opiniowania projektu uchwały: 
– Wniosek radnej Ewy Odulińskiej: 
Proponuję zmienić zapis w pkt 4 ust. 4 tj: 
,,4. Przewodniczący Rady raz w roku zwołuje i prowadzi spotkanie na które zaprasza 
wszystkich przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych, 
przewodniczących wszystkich stałych komisji Rady oraz przedstawicieli Urzędu Miasta.” 
 

Komisja przyjęła wniosek stosunkiem głosów: ,,za” 4, ,,wstrzymujących się” 1, 
głosów ,,przeciw” nie było. 
 
– Wniosek radnej Beaty Łobodzińskiej: 
Proponuję, aby pkt 5) § 9. Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle brzmiał następująco: „Poza 
Przewodniczącym Rady – Rada wybiera dwóch Wiceprzewodniczących Rady” . 
 
Komisja przyjęła wniosek stosunkiem głosów: ,,za” 2, ,,wstrzymujących się” 3, 
głosów ,,przeciw” nie było. 
 
– Wniosek radnej Sylwii Artuna: 
Wnioskuję o wykreślenie z projektu uchwały zmiany § 10 ust. 1 pkt 4 (dotyczy zmiany nazwy 
dotychczasowej, Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny). 
 
Komisja przyjęła wniosek stosunkiem głosów: ,,za” 4, ,,wstrzymujących się” 1, 
głosów ,,przeciw” nie było. 
 
– Wniosek radnego Adama Oczosia: 
Aby w § 37 ust. 2 wykreślić nośnik obrazu, tj. przebieg sesji nagrywa się na elektroniczny 
nośnik dźwięku, który przechowuje się wraz z protokołem. 
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Komisja przyjęła wniosek stosunkiem głosów: ,,za” 4, ,,wstrzymujących się” 1, 
,,przeciw’ 1. 
 
Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny jednogłośnie pozytywnie (6 głosów 
,,za”) zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Statutu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle, stanowiący inicjatywę uchwałodawczą Komisji Prawno-
Administracyjnej, wraz z przyjętymi wnioskami.  
 
Ryszard Masalski, przewodniczący Komisji Rewizyjnej, przedstawił wniosek 
wypracowany na posiedzeniu komisji w dniu 24 lutego, aby § 69 ust. 1 
o dotychczasowym brzmieniu: 
„Kierownik kontrolowanego podmiotu obowiązany jest zapewnić warunki dla prawidłowego 
przeprowadzenia kontroli, a w szczególności przedkładać na żądanie kontrolującego 
dokumenty i materiały dotyczące przedmiotu kontroli oraz umożliwić kontrolującym wstęp do 
obiektów i pomieszczeń kontrolowanego podmiotu.” 
uzupełnić o zapis: 
„Kierownik kontrolowanego podmiotu obowiązany jest zapewnić warunki dla prawidłowego 
przeprowadzenia kontroli, a w szczególności przedkładać na żądanie kontrolującego 
dokumenty i materiały odpowiadać na pytania i sporządzać pisemnie informacje dotyczące 
przedmiotu kontroli w terminie do 14 dni od dnia ich przekazania oraz umożliwić 
kontrolującym wstęp do obiektów i pomieszczeń kontrolowanego podmiotu”. 
Jednocześnie dodał, że w dniu dzisiejszym odbyło się wspólne posiedzenie Komisji 
Rewizyjnej i Komisji Prawno-Administracyjnej. W trakcie posiedzenia w wyniku 
pomocy prawnej radcy prawnego Macieja Pająka wniosek został przeredagowany i na 
dzień dzisiejszy otrzymuje brzmienie: 
„w § 69 ust. 1 i 2 otrzymują brzmienie: 
1. Kierownik kontrolowanego podmiotu obowiązany jest zapewnić warunki dla 
prawidłowego przeprowadzenia kontroli, a w szczególności bez zbędnej zwłoki przedkładać 
na żądanie kontrolującego dokumenty i materiały dotyczące przedmiotu kontroli oraz 
umożliwić kontrolującym wstęp do obiektów i pomieszczeń kontrolowanego podmiotu. 
2. Kierownik kontrolowanego podmiotu, który odmówił wykonania lub zwleka 
z wykonaniem czynności, o których mowa w ust. 1, obowiązany jest do niezwłocznego 
złożenia na ręce osoby kontrolującej pisemnego wyjaśnienia przyczyn tej odmowy lub 
zwłoki”. 

 
Michał Nowak, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, która wystąpiła 
z inicjatywą uchwałodawczą zmieniającą uchwałę w sprawie Statutu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle, przedstawił stanowisko komisji do zgłoszonych poprawek: 
– Dotyczy wniosku radnego Ryszarda Masalskiego – Komisja Prawno-
Administracyjna stosunkiem głosów: „za” 1, ,,przeciw” 3 rekomenduje odrzucenie 
tego wniosku. 
– Dotyczy wniosku radnej Ewy Odulińskiej – Komisja Prawno-Administracyjna 
stosunkiem głosów: ,,przeciw” 3, ,,wstrzymujących się” 1 rekomenduje odrzucenie 
tego wniosku. 
– Dotyczy wniosku radnej Beaty Łobodzińskiej – Komisja Prawno-Administracyjna 
jednogłośnie (4 głosy ,,za”) przyj ęła ten wniosek. 
– Dotyczy wniosku radnej Sylwii Artuna – Komisja Prawno-Administracyjna 
jednogłośnie (4 głosy ,,za”) przyj ęła ten wniosek. 
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– Dotyczy wniosku radnego Adama Oczosia – Komisja Prawno-Administracyjna 
stosunkiem głosów: ,,przeciw” 3, ,,wstrzymujących się” 1 rekomenduje odrzucenie 
tego wniosku. 
– Dotyczy wniosku Komisji Rewizyjnej przeredagowanego na wspólnym posiedzeniu 
w dniu dzisiejszym – Komisja Prawno-Administracyjna stosunkiem głosów: „za” 4, 
„wstrzymujących się” 1 przyj ęła ten wniosek. 
 
Ryszard Masalski przedstawił argumenty popierające wniosek Komisji Finansowo-
Gospodarczej, aby zlikwidować górny limit liczby członków komisji: 
1) zlikwidowanie górnego limitu umożliwi wszystkim radnym pełne zaangażowanie 
się w rozwiązywanie problemów miasta; 
2) nie będzie dzielenia radnych na lepszych i gorszych, tj. radni będą mogli pracować 
w wybranych komisjach; 
3) nie zna powodów, że tzw. większość w Radzie boi się utracić liczbową większość 
w komisjach. Zauważył, że wnioski komisji nie wiążą Rady Miasta i podczas sesji 
większość może te wnioski przyjmować lub odrzucać. 
4) na komisjach jest mniej polityki, a więcej merytorycznej dyskusji o problemach 
występujących w mieście; 
5) warto mieć w Radzie Miasta ciało konsultacyjne, czyli komisje, gdzie o mieście 
dyskutuje się w atmosferze wspólnej o miasto troski, bez dyscypliny zorganizowanej 
większości w Radzie Miasta. 
 
Ewa Odulińska poinformowała, że nadal podtrzymuje swoje stanowisko odnośnie 
wniosku złożonego na Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny. Przypomniała 
zadania Komisji Prawno-Administracyjnej opisane w § 10 ust. 1 pkt 5 Statutu Gminy. 
Poinformowała, że przez 5 lat była przewodniczącą Rady Osiedla Kłodnica 
i uczestniczyła w spotkaniach organizowanych przez Ryszarda Pacułta. Na 
spotkaniach tych rozmawiano o różnych sprawach, ale najmniej o przepisach 
dotyczących prowadzenia jednostek pomocniczych. Jedynie podczas prac związanych 
z przygotowaniem nowego statutu samorządu mieszkańców osiedla spotkała się 
z przepisami dotyczącymi rady osiedla. Jeżeli na spotkaniu organizowanym raz w roku 
przez przewodniczącego Rady będą uczestniczyli wszyscy przewodniczący komisji 
problemowych, a nie tylko przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, będą 
oni mieli możliwość spotkania się z przewodniczącymi jednostek pomocniczych 
i przedyskutowania różnych problemów, z jakimi borykają się samorządy osiedlowe. 
 
Tomasz Scheller poparł wniosek radnej Ewy Odulińskiej bądź pozostawienie 
dotychczasowego zapisu § 8 ust. 4. w brzmieniu: Przewodniczący Rady raz w roku 
zwołuje i osobiście prowadzi spotkanie z wszystkimi przewodniczącymi zarządów osiedli, na 
które zaprasza według potrzeb przewodniczących komisji Rady oraz przedstawicieli Urzędu 
Miasta. 
Pozytywnie wypowiedział się na temat wniosku radnego Masalskiego, przyjętym 
przez Komisję Finansowo-Gospodarczą, który w konsekwencji likwiduje górny limit 
liczby członków komisji. 
 
Maciej Pająk, radca prawny, zwrócił uwagę na nietrafność niektórych argumentów, 
które pojawiły się w toku dyskusji w głosach optujących za nieokreślaniem 
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maksymalnej liczby członków poszczególnych komisji. Zauważył, że nawet jeśli 
w Statucie Gminy nie przewidziano by maksymalnej liczby członków poszczególnych 
komisji, to i tak Rada Miasta ustala, kto ma być członkiem komisji. Wydaje się, że 
obecne rozwiązanie funkcjonujące w Statucie Gminy, polegające na określeniu 
minimalnej i maksymalnej liczby członków komisji, w praktyce wydaje się 
rozwiązaniem sprzyjającym możliwości artykułowania stanowiska przez tzw. 
opozycję w Radzie. Przypomniał sytuację na początku kadencji, kiedy kształtowały się 
składy osobowe komisji problemowych. Przy określeniu minimalnej liczby członków 
komisji radni z tzw. opozycji mają okazję wejść do jakiejkolwiek komisji. Takiej 
możliwości może nie być w sytuacji, gdy w statucie nie będzie określona minimalna 
liczba członków komisji. 
 
Tomasz Scheller zgodził się z przedmówcą. Jednocześnie podał przykład sytuacji, gdy 
przy określeniu górnego limitu liczby członków komisji jakiś radny może być 
niedopuszczony do pracy w wybranej przez siebie komisji, a argumentem może być 
np. brak dostatecznych kwalifikacji. Natomiast jeżeli liczba miejsc nie będzie 
ograniczona, a radny nie zostanie dopuszczony do składu komisji, to będzie to 
przykład złej woli Rady. Kończąc zauważył, że radny niebędący członkiem określonej 
komisji problemowej, chcąc uczestniczyć w posiedzeniu komisji, może mieć trudności 
ze strony pracodawcy związane z udzieleniem urlopu bezpłatnego. 
 
Katarzyna Dysarz przedstawiła kontrargument dla likwidacji górnego limitu liczby 
członków komisji. Brak limitu zdezorganizuje prace komisji, a komisje problemowe 
mogą przekształcić się w sesje. Wskazała na inne trudności w przypadku licznego 
składu komisji problemowych: dostarczanie materiałów na komisje, protokołowanie 
przebiegu obrad komisji, dłuższe posiedzenia. Przypomniała, że zadaniem komisji jest 
wypracowanie i przedstawienie na sesji opinii, a w mniejszym gronie dyskutowanie 
i wypracowywanie opinii jest sprawniejsze. 
 
Michał Nowak odniósł się do wniosku radnej Ewy Odulińskiej. Jego zdaniem Komisja 
Prawno-Administracyjna powinna realnie sprawować rolę, jaką wyznacza jej Statut 
Gminy. Zaproszenie przewodniczącego Komisji Prawno-Administracyjnej jest 
wskazane, ponieważ to z tej komisji mogą wychodzić różne propozycje, np. zmian 
w statucie, zmian organizacyjnych itp. Wprowadzona zmiana zmierza do tego, aby 
przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej czuł się w obowiązku wziąć udział 
w spotkaniu zwołanym przez przewodniczącego Rady Miasta. 
Uzasadniając utrzymanie limitu górnego liczby członków komisji wskazał na 
funkcjonujący model samorządu w Polsce – jest rada, która obraduje na plenarnych 
sesjach i są komisje, obradujące w węższym gronie. Zauważył, że limit ten został 
zwiększony z 7 na 8. Nie rozumie zarzutów o polityce, gdyż jeżeli jakaś polityka jest 
prowadzona, to jest to polityka sprzyjająca opozycji. Na zakończenie wskazał na rolę 
Rady Miasta w kształtowaniu składu komisji. Rola ta istnieje niezależnie od tego, czy 
będzie ustalony, czy nie, górny limit członków komisji. 

 
Ewa Odulińska podtrzymała wnioskowane uzupełnienie do ust. 4. Zwróciła uwagę, że 
w myśl zapisu Statutu Gminy chodzi o spotkanie organizowane raz w roku, stąd 
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zasadność, aby uczestniczył w nim nie tylko przewodniczący Komisji Prawno-
Administracyjnej, lecz przewodniczący wszystkich stałych komisji problemowych 
Rady. 
 
Rafał Olejnik, powołując się na swoje doświadczenie w pracy w samorządzie osiedla, 
poinformował, że z reguły na spotkaniach z radami osiedli dyskutowano na temat 
finansów, współpracy z wydziałami, natomiast nie pamięta, aby rozmawiano 
o statucie. Ma wrażenie, że poprawki zaproponowane przez Komisję Prawno-
Administracyjną są stworzone pod potrzeby przewodniczącego tej komisji. Poparł 
propozycję radnej Ewy Odulińskiej, aby na spotkanie zapraszać przewodniczących 
wszystkich stałych komisji problemowych. Jest to sposób na zacieśnienie współpracy 
radnych z samorządem osiedla. Nawiązując do propozycji zniesienia górnego limitu 
członków komisji podzielił się uwagą, że ograniczenie liczebności członków komisji 
służy dopuszczeniu lub nie osób mniej lub bardziej merytorycznie niepotrzebnych albo 
szkodliwych przez większość. Zgodził się z radnym Tomaszem Schellerem, że 
zniesienie ograniczenia da możliwość każdemu radnemu wejścia do składu komisji. 
Podzielił się swoim wrażeniem, że na początku kadencji przy ustalaniu składu Komisji 
Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, pewne osoby zapisały się do niej tylko po to, 
aby zablokować miejsca. Po trzech miesiącach osoby te wypisały się z tej komisji. 
Jego zdaniem ograniczanie liczby miejsc w komisjach to ograniczanie demokracji. 
Zgodził się z zasadnością argumentu, że radny będąc w składzie komisji ma podstawy 
prawne do zwolnienia z pracy w celu udziału w posiedzeniu. 
 
Dorota Zasłonka poinformowała, że chciałaby złożyć wniosek formalny o zakończenie 
dyskusji, gdyż temat zmian w statucie był bardzo długo dyskutowany na wszystkich 
komisjach problemowych. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poprosił radną o zmianę wniosku na 
wniosek o zamknięcie listy mówców. Uzasadniając prośbę wskazał na ważkość 
tematu, jakim jest Statut Gminy i propozycje wprowadzenia zmian. 
 
Dorota Zasłonka zmodyfikowała wniosek na wniosek o zamknięcie listy mówców. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, że do głosu są zapisani: Adam Oczoś, Tomasz 
Scheller, Ryszard Masalski, Ewa Czubek, Rafał Olejnik. Następnie poinformował, że 
dopuszcza jeden głos „za” i jeden głos „przeciw” wnioskowi formalnemu. 
 
Ryszard Masalski (głos „przeciw”) poinformował, że odnosi wrażenie, że radni z tzw. 
większości w Radzie spotkali się wczoraj, podyskutowali i uzgodnili jak głosować, 
a teraz prowadzona dyskusja wydaje im się nudna. 
 
Andrzej Kopeć zwrócił się z prośbą do radnego Masalskiego, aby nie miał za złe, że 
określona grupa w Radzie ma ten sam pogląd. Następnie, po stwierdzeniu, że nie ma 
chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie wniosek formalny o zamknięcie 
listy mówców:  

„za” wnioskiem oddano 12 głosów, 
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„przeciw” 9, 
„wstrzymujących się” 1 głos, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 6, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Adam Oczoś uzasadnił wniosek w sprawie skreślenia w § 37 ust. 2 zapisu lub obrazu. 
Zwrócił uwagę, że na dzień dzisiejszy Rada Miasta takiego obrazu nie zapisuje i nie 
archiwizuje. Natomiast przebieg obrad nagrany w formie dźwięku i obrazu jest 
dostępny na aplikacji Youtube. Każdy ma dostęp do tych nagrań. 
Następnie zacytował wypowiedź radnego Michała Nowaka na posiedzeniu Komisji 
Prawno-Administracyjnej: Komisja przyjęła zasadę nieingerowania w zapisy 
dotychczas obowiązującego statutu bez wyraźnej potrzeby. Zmiana jest zbędna. 
Rekomenduje o odrzucenie tego wniosku, bo nikomu nie jest ona potrzebna. Ta 
poprawka zgłoszona jest w innych celach niż merytoryczne. Zwrócił się z pytaniem 
do radnego Michała Nowaka, jakie to są inne merytoryczne cele, aby zapis ten 
pozostawić. 
Następnie odniósł się do zapisu określającego limit radnych w komisjach. Rozumie, 
że pewne działania zostały podjęte już przy opracowywaniu tego statutu i były to 
działania polityczne, a nie merytoryczne. Potwierdzeniem tego jest wypowiedź 
radnego Michała Nowaka: komisja finansowa, ku mojemu zdziwieniu, wniosek 
przyjęła. Przypomniał, że w dziesięcioosobowym składzie tej komisji, sześciu 
radnych to członkowie Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej. Widocznie uznali 
oni, że pewne rzeczy są merytoryczne i należy je wnieść. Podziękował radnej 
Katarzynie Dysarz za jej stwierdzenia na posiedzeniu komisji. Z zacytowanych przez 
radnego fragmentów wypowiedzi wynika, że radna uważa, że jeżeli radny zgłasza 
chęć udziału w jakiś komisjach, to należy mu to umożliwi ć. Przypomniał, że na 
początku kadencji, kiedy kształtowały się składy osobowe komisji, byli radni (Halina 
Mińczuk, Ryszard Masalski i Adam Oczoś), którym uniemożliwiono pracę 
w wybranej przez siebie komisji. Odczytał kolejny fragment wypowiedzi radnej 
Katarzyny Dysarz, w której wskazuje na reguły demokracji. 
Na zakończenie zwrócił uwagę, że wnioski radnych z Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej uzyskały poparcie Komisji Prawno-Administracyjnej, natomiast  
wnioski innych radnych, w tym z Klubu Niezależni, takiej rekomendacji nie 
otrzymały. 
 

Ewa Czubek poinformowała, że Klub Radnych Platformy Obywatelskiej 
rekomenduje i uważa za zasadne rozszerzenie składów osobowych komisji 
problemowych. Dodała, że aktualnie komisje problemowe pracują w niepełnych 
składach osobowych. Poprosiła sekretarza miasta o bliższą informację na ten temat. 
 
Z przedstawionej przez sekretarza miasta informacji wynika, że na 7 komisji 
problemowych, w czterech komisjach jest niepełny skład osobowy. Są to komisje: 
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– Finansowo-Gospodarcza liczy 10 osób – statut dopuszcza 13, 
– Prawno-Administracyjna liczy 5 członków – statut dopuszcza 7, 
– Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny – na 7 możliwych miejsc jest obsadzonych 6, 
– Komisja Strategii i Rozwoju – na 7 miejsc jest obsadzonych 6. 
 
Następnie pomiędzy radną Ewą Czubek i radnym Rafałem Olejnikiem doszło do 
wymiany zdań na temat kompetencji i konfliktu interesów. Temat ten poruszyła radna 
Ewa Czubek, która zwróciła się do radnego Rafała Olejnika o informację, na jakiej 
podstawie radny na sesji 28 stycznia twierdził, że nie ma ona kompetencji, aby 
uczestniczyć w komisji konkursowej powołanej do zaopiniowania kandydatów na 
kierownika Schroniska dla bezdomnych zwierząt. 
 
Rafał Olejnik sprostował, że nie wskazywał na brak kompetencji radnej, lecz na 
możliwy konflikt interesów. Dodał, że radna Ewa Czubek jest we władzach jednego 
ze stowarzyszeń zajmujących się opieką nad zwierzętami bezdomnymi. 
 
Radna Ewa Czubek wyjaśniła, że w komisji konkursowej reprezentowała Radę 
Miasta, a nie stowarzyszenie. 
 
Tomasz Scheller nawiązał do obawy radnej Katarzyny Dysarz, że po likwidacji 
górnego limitu liczby członków w komisji mogą one stać się liczne i przekształcą się 
w sesje. Zauważył, że teraz każdy radny może uczestniczyć w obradach komisji, 
chociaż nie jest w jej składzie, a nieliczni radni z takiej możliwości korzystają. 
Zgodził się z odczuciami radnego Adama Oczosia, że akceptacja proponowanej 
zmiany do statutu zależy od tego, kto ją zgłosił. 
 
Ryszard Masalski ponownie uzasadnił wniosek, aby zlikwidować górny limit 
określający liczbę członków komisji. Poinformował, że ze zrozumieniem przyjmuje 
zniecierpliwienie i znudzenie radnych tzw. większości, gdyż nie jest tajemnicą, iż na 
nieformalnych spotkaniach ustalają, jak głosować. W związku z tym ma wrażenie, że 
wypowiedzi pozostałych radnych odbierają jako nudne. Poparł wniosek radnej Ewy 
Odulińskiej, aby ust. 4 otrzymał brzmienie „Przewodniczący Rady raz w roku zwołuje 
i prowadzi spotkanie na które zaprasza wszystkich przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych, przewodniczących wszystkich stałych 
komisji Rady oraz przedstawicieli Urzędu Miasta”. 
 
Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta, poinformował, że spotkania Klubu 
Platformy Obywatelskiej są protokołowane, więc z tego punktu widzenia są to 
spotkania formalne. A to, że klub spotyka się – to jest normalne. 
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć ogłosił przerwę. Poprosił Klub Platformy 
Obywatelskiej do gabinetu radnego. 
Przerwa trwała od 17:50 do 18:25. 
 
Po wznowieniu obrad kontynuowano punkt 8 e) 
 



21 
 

Prowadzący obrady Andrzej Kopeć poinformował, że w pierwszej kolejności podda 
pod głosowanie wnioskowane poprawki. Natomiast poprawki przyjęte przez 
inicjatora projektu uchwały, tj. Komisję Prawno-Administracyjną, nie będą poddane 
pod głosowanie, lecz będą uwzględnione w trybie autopoprawki. 
 
Następnie poddał pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda Masalskiego, złożony i 
przyjęty na posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej o treści: 
„Zmiana numer 6: 
w ust 2 punkt b otrzymuje brzmienie: "W skład komisji wchodzi co najmniej 5 radnych."; 
c) uchyla się ust 3. 
 
„za” wnioskiem oddano 8 głosów, 
„przeciw” 13, 
„wstrzymujących się” 2 głosy, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 7, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że wniosek został 
odrzucony. 
 
Drugi wniosek poddany pod głosowanie to wniosek przyjęty przez Komisję Zdrowia 
Spraw Socjalnych i Rodziny aby zmienić zapis w pkt 4 ust. 4 na brzmienie: 
,,4. Przewodniczący Rady raz w roku zwołuje i prowadzi spotkanie na które zaprasza 
wszystkich przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych, 
przewodniczących wszystkich stałych komisji Rady oraz przedstawicieli Urzędu Miasta.”; 

„za” wnioskiem oddano 8 głosów, 
„przeciw” 13, 
„wstrzymujących się” 2 głosy, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 8, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że wniosek został 
odrzucony. 
 
Trzeci wniosek to wniosek również przyjęty przez Komisję ZSSiR, aby w ,,§ 37 ust. 2 
wykreślić nośnik obrazu”. 

„za” wnioskiem oddano 7 głosów, 
„przeciw” 13, 
„wstrzymujących się” 3 głosy, 
głosy nieoddane 0. 
(wydruk z głosowania nr 9, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
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Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że wniosek został 
odrzucony. 
 
Następnie przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle, uwzględniający 
wnioski przyjęte przez Komisję Prawno-Administracyjną, która wystąpiła z inicjatywą 
uchwałodawczą: 

„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 2, 
„wstrzymujących się” 5, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 10, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/204/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
 
8f) Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i przystąpienia Gminy Kędzierzyn-Koźle 
do Stowarzyszenia pod nazwą Kędzierzyńsko-Strzelecki Subregionalny Obszar 
Funkcjonalny. 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
– Andrzej Kopacki, przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju, 
– Michał Nowak, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, 
– Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej. 

Komisja Strategii i Rozwoju oraz Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, natomiast Komisja Finansowo-
Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała, przy jednym głosie „wstrzymującym się”. 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady Andrzej Kopeć 
poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 2. 

(wydruk z głosowania nr 11, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
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Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/205/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
w sprawie utworzenia i przystąpienia Gminy Kędzierzyn-Koźle do Stowarzyszenia pod 

nazwą Kędzierzyńsko-Strzelecki Subregionalny Obszar Funkcjonalny 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 
8g) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na osiedlu Zachód 

w Kędzierzynie-Koźlu 
 
Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, poinformowała, że komisja stosunkiem głosów: „za” 2, „przeciw” 4 
negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
poinformowała, że komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem 
głosów: „za” 1 głos, „przeciw” 3, „wstrzymujących się” 3 głosy. 
 
Michał Nowak, inicjator uchwały, zgłosił wniosek formalny o zdjęcie projektu 
uchwały z porządku obrad i przegłosowanie projektu uchwały znajdującego się 
w następnym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć zaproponował, aby radni w głosowaniu 
odrzucili projekt uchwały, gdyż zdjęcie projektu uchwały nie oznacza zakończenie 
jego procedowania. 
 
Michał Nowak wycofał wniosek formalny. 
 
Andrzej Kopeć zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego, czy jeśli projekt uchwały 
przejdzie cały proces legislacyjny, to czy inicjator uchwały ma możliwość wycofania 
projektu z porządku obrad. Jego zdaniem jest to kompetencja Rady Miasta. 
 
Maciej Pająk, radca prawny, potwierdził, że autor inicjatywy uchwałodawczej nie 
może samodzielnie wycofać projektu uchwały z porządku obrad. 
 
Andrzej Kopeć w kolejnym pytaniu zwrócił się o informacje, czy jeżeli Rada przyjmie 
wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad, to czy projekt ten należy 
wprowadzić do porządku obrad następnej sesji. 
 
Maciej Pająk, radca prawny, poinformował, że nie znajduje ani w ustawie 
o samorządzie gminnym, ani w Statucie Gminy przepisu, który by obligował 
przewodniczącego Rady Miasta do ponownego wprowadzenia wcześniej wycofanego 
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projektu uchwały do porządku obrad następnej sesji. Jeżeli inicjator uchwały, która 
znalazła się w porządku obrad sesji, a następnie została z tego porządku obrad 
skreślona, chciałby, aby ta uchwała powróciła do porządku obrad, to ma dwie 
możliwości. Jedna możliwość to nakłonienie przewodniczącego Rady do 
wprowadzenia projektu uchwały do porządku obrad. Druga możliwość to pozyskanie 
sprzymierzeńców i złożenie wniosku o zwołanie sesji w trybie art. 20 ust. 3 ustawy 
o samorządzie gminnym. 
 
Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta, podzielił się uwagą, że oznacza to, iż 
niektóre inicjatywy uchwałodawcze mogą pozostać bez rozpatrzenia Rady Miasta. 
 
Ryszard Masalski przypomniał sytuację z dzisiejszej sesji, kiedy to Rada 
w głosowaniu zdjęła z porządku obrad punkt projekt uchwały będący jego inicjatywą 
uchwałodawczą, tj. pkt 8d. Podkreślił, że procedowanie projektu uchwały kończy się, 
kiedy Rada w głosowaniu projekt odrzuci. 
 
Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta, podzielił się uwagą, że inicjatywa 
uchwałodawcza nie powinna pozostać bez rozpatrzenia przez Radę. 
 
Ryszard Masalski zwrócił się z prośbą do przewodniczącego Rady Miasta, aby 
w terminie 7 dni poinformował go o decyzji, czy projekt ten wróci pod obrady Rady. 
 
Andrzej Kopeć zadeklarował przekazanie takiej informacji. Następnie, po 
stwierdzeniu braku dalszych zgłoszeń do dyskusji, poddał projekt uchwały pod 
głosowanie: 

„za” oddano 0 głosów, 
„przeciw” 19, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 3. 

(wydruk z głosowania nr 12, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała nie została 
podjęta. 
 

8h) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy Tadeusza 
Jasińskiego na osiedlu Zachód. 
 
Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, poinformowała, że komisja stosunkiem głosów: „za” 4, „przeciw” 1, 
„wstrzymujący się” 1 pozytywie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
poinformowała, że komisja, realizując wolę mieszkańców, pozytywnie zaopiniowała 
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projekt uchwały stosunkiem głosów: 4 „za”, 3 wstrzymujących się, głosów przeciw 
nie było. 
 
Po stwierdzeniu braku zgłoszeń do dyskusji, prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 22 głosy, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 3. 

(wydruk z głosowania nr 13, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/206/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy Tadeusza Jasińskiego na osiedlu 

Zachód 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 
8i) Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli miasta 

Kędzierzyn-Koźle w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego „Czysty Region” z 
siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu. 

 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że: 
– Komisja Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego zarekomendowała 
radnych: Adama Oczosia, Beatę Łobodzińska i Grażynę Radkę; 
– Komisja Rewizyjna radnych: Ryszarda Masalskiego, Dorotę Mrówkę i Katarzynę 
Dysarz. 
Radnego Adama Oczosia zarekomendowała również Komisja Finansowo-
Gospodarcza. 
 
Ryszard Masalski przypomniał, że to Komisja Rewizyjna zwróciła uwagę na fakt, że 
nie ma zgodności między zapisami Statutu Związku Międzygminnego „Czysty 
Region” a ilością członków przypadających gminie Kędzierzyn-Koźle. Poprosił 
o docenienie czujności Komisji Rewizyjnej i poparcie zarekomendowanych przez tę 
komisję kandydatur. 
 
Grażyna Radka uzasadniła rekomendację radnej Doroty Mrówki. Wskazała na jej 
intensywne działania w ostatnim okresie i wnikliwą analizę zapisów i działań ZM 
„Czysty Region”. 
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Rafał Olejnik – w imieniu Klubu Radnych Niezależnych – zarekomendował radnego 
Adama Oczosia. Wskazał na jego kwalifikacje i duże doświadczenie we współpracy 
oraz znajomość tematyki Związku Międzygminnego „Czysty Region”. 
 
Katarzyna Dysarz wycofała swoją kandydaturę, a w to miejsce zarekomendowała 
radnego Przemysława Pawlika. Dodała, że dopóki jest członkiem Komisji Rewizyjnej, 
kandydowanie uważa za niewłaściwe. 
 
Ryszard Masalski, przewodniczący Komisji Rewizyjnej, zauważył, że komisja ta nie 
jest władna do kontrolowania ZM „Czysty Region”. 
 
Andrzej Kopacki zgłosił kandydaturę Beaty Łobodzińskiej, przewodniczącej Komisji 
Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego. Jest to komisja branżowa dla 
tematyki ZM „Czysty Region”, stąd zasadność, aby przewodnicząca tej komisji 
zasiadała w zgromadzeniu Związku Międzygminnego „Czysty Region”. 
 
Michał Nowak zgłosił kandydaturę Grażyny Radki, wiceprzewodniczącej Rady 
Miasta. Wskazał na jej doświadczenie i autorytet. 
 
Grzegorz Mateja poprosił o 5 minut przerwy i zwołanie posiedzenia klubu radnych 
Platformy Obywatelskiej. 
 
Prowadzący obrady ogłosił przerwę. 
Przerwa trwała od 18:47 do 19:02. 
 
Po wznowieniu obrad kontynuowano realizacje punktu 8i. 
 
Prowadzący obrady Andrzej Kopeć, po upewnieniu się, że nie ma innych kandydatur, 
poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy kandydatur: 

„za” wnioskiem oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 2, 
głosy nieoddane 0. 

(wydruk z głosowania nr 14, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że lista została zamknięta. 
Następnie przypomniał listę zgłoszonych kandydatur: Adam Oczoś, Beata 
Łobodzińska, Grażyna Radka, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Przemysław 
Pawlik. 
Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie do Zgromadzenia Związku 
Międzygminnego „Czysty Region” jako przedstawiciele miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Przed poddaniem pod głosowanie poszczególnych kandydatur prowadzący obrady 
objaśnił zasady wyboru. Do Zgromadzenia spośród sześciu kandydatur zostaną 
wybrane cztery osoby, które otrzymają największa liczbę głosów „za”, musi być 
więcej głosów „za” niż „przeciw”. 
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Wyjaśnienia doprecyzował radca prawny Maciej Pająk. 
 
Ryszard Masalski złożył wniosek, aby po dokonaniu wyboru przedstawicieli Rady 
Miasta poddać pod głosowanie kandydatury, które wskazała w projekcie uchwały 
prezydent miasta: 

„za” wnioskiem oddano 3 głosy, 
„przeciw” 12, 
„wstrzymujących się” 7, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 15, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wniosek nie został przyjęty. 
 
Następnie przystąpiono do wyboru przedstawicieli Rady Miasta spośród sześciu 
kandydatów. 
 
Głosowanie kandydatury radnego Adama Oczosia: 

„za” oddano 8 głosów, 
„przeciw” 5, 
„wstrzymujących się” 9, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 16, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Głosowanie kandydatury radnej Beaty Łobodzińskiej: 

„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 5, 
głosy nieoddane 2. 

(wydruk z głosowania nr 17, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Radny Adam Oczoś poinformował, że wstrzymał się przy głosowaniu, a system 
wykazał głos nieoddany. 
 
Głosowanie kandydatury radnej Grażyny Radki: 

„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 6, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 18, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Głosowanie kandydatury radnego Ryszarda Masalskiego: 

„za” oddano 5 głosów, 
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„przeciw” 4, 
„wstrzymujących się” 13, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 19, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Głosowanie kandydatury radnej Doroty Mrówki : 

„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 6, 
głosy nieoddane 2. 

(wydruk z głosowania nr 20, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Głosowanie kandydatury radnego Przemysława Pawlika: 

„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 5, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 21, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że największą liczbę 
głosów „za” otrzymali: Beata Łobodzińska, Grażyna Radka, Dorota Mrówka – po 15 
głosów, Przemysław Pawlik – 16 głosów „za”. 
W związku z tym poddał pod głosowanie projekt uchwały, w którym wyznacza się 
dodatkowych przedstawicieli miasta Kędzierzyn-Koźle w Zgromadzeniu Związku 
Międzygminnego „Czysty Region” z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu w osobach: 

1) Wojciecha Jagiełły, 
2) Joanny Hariasz, 
3) Gabrieli Helbin-Golasz, 
4) Grażyny Radki, 
5) Beaty Łobodzińskiej, 
6) Doroty Mrówki, 
7) Przemysława Pawlika: 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 4, 
głosy nieoddane 2. 

(wydruk z głosowania nr 22, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/207/16 
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Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
w sprawie wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli miasta Kędzierzyn-Koźle 

w Zgromadzeniu Związku Mi ędzygminnego „Czysty Region” z siedzibą w Kędzierzynie-
Koźlu  

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
 
8j) Podjęcie uchwały w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w 

wysokości 100 tys. zł Gminie Reńska Wieś z przeznaczeniem na dofinansowanie 
zadania pn.: „Budowa ścieżki pieszo – rowerowej w ramach terenów inwestycyjnych 
w obrębie akwenu Dębowa”. 

 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” 7, 
przeciw” 1, „wstrzymujących się” 0. 
 
Ryszard Masalski poinformował, że brakuje w Kędzierzynie-Koźlu pieniędzy np. na 
ocieplenie budynku gminnego przy ul. Karola Miarki. Jest przygotowany projekt, a na 
wykonanie ocieplenia potrzeba 120 tys. zł, jednak pieniędzy tych nie ma. Natomiast są 
pieniądze, aby je wydać w gminie Reńska Wieś. Jest wiele innych zadań, które nie są 
realizowane z powodu braku pieniędzy. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 23, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/208/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 100 tys. zł 
Gminie Reńska Wieś z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: „Budowa 

ścieżki pieszo-rowerowej w ramach terenów inwestycyjnych w obrębie akwenu Dębowa” 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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8k) Podjęcie uchwały w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w 
wysokości 250 tys. zł Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na 
współfinansowanie opracowania projektu budowlano-wykonawczego oraz realizację 
zadania pn.: „Rozbudowa ciągu pieszo-rowerowego – droga wojewódzka nr 418 (ul. 
Głubczycka) w miejscowości Kędzierzyn-Koźle”. 

 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” 7, 
przeciw” 1, „wstrzymujących się” 0. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 

„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 2. 

(wydruk z głosowania nr 24, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/209/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
w sprawie intencji udzielenia pomocy finansowej w 2016 r. w wysokości 250 tys. zł 
Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na współfinansowanie opracowania 

projektu budowlano – wykonawczego oraz realizację zadania pn.: „Rozbudowa ciągu 
pieszo-rowerowego – droga wojewódzka nr 418 (ul. Głubczycka) w miejscowości 

Kędzierzyn-Koźle” 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 
8l) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016. 
 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, wraz z autopoprawką nr I, 
stosunkiem głosów: „za” 7, przeciw” 1, „wstrzymujących się” 0. 
 
Joanna Hariasz, skarbnik miasta, uzasadniła autopoprawkę nr II przedłożoną radnym 
w dniu 25 lutego br. Autopoprawka ta zawiera zapis dotyczący przeniesienia kwoty 
1600 zł w związku z koniecznością pokrycia należności mieszkaniowych żołnierza na 
podstawie art. 131 ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP.  
Druga zmiana dotyczy zmiany dysponenta zadania pn. „Modernizacja posadzki 
sportowej w sali gimnastycznej w PSP nr 11”. Przed zmianą dysponentem był Urząd 
Miasta, a po zmianie Szkoła Podstawowa nr 11. 
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Ryszard Masalski przedstawił trzy propozycje zmian do projektu uchwały: 
Propozycja pierwsza: w dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa 
Rozdz. 70001 – zakłady gospodarki mieszkaniowej 
Z zadania opisanego jako wydatki bieżące na kwotę 500 000 zł z przeznaczeniem na 
remont pustostanów - zmniejsza się o kwotę 500 000 zł. 
Uzasadniając propozycję stwierdził, że pustostany należy przeznaczać do remontu na 
rzecz przyszłego najemcy. Wówczas gmina nie ponosi wydatków i mieszkaniowy 
zasób gminy zostanie zasiedlony osobami, które uiszczać będą opłaty czynszowe 
i inne z nimi związane. Tak powinno być do czasu, gdy przychody z wynajmowanych 
lokali na czas nieoznaczony pokryją koszty ich utrzymania, a gmina dopłacać będzie 
jedynie do lokali socjalnych. Obecna polityka mieszkaniowa skutkuje tym, że wraz 
z powiększającym się mieszkaniowym zasobem gminy rosną koszty jego utrzymania, 
ponieważ preferuje się wynajmowanie lokali mieszkalnych osobom, które i tak nie 
mają pieniędzy na uiszczanie opłat czynszowych. Stąd wielomilionowe zadłużenie, 
wciąż rosnące, i kilkumilionowe dotacje do MZBK. Jeżeli polityka w tym zakresie nie 
zmieni się, pojawi się pytanie – zwalniamy nauczycieli i zwiększamy liczbę uczniów 
w klasach, czy ograniczamy wydatki inwestycyjne w mieście. Jego zdaniem wydane 
w tym roku 500 000 zł na remont pustostanów spowoduje zwiększenie w kolejnym 
roku wysokości dotacji do MZBK o kwotę co najmniej 50 tys. zł. Im więcej mieszkań, 
tym większe dopłaty kosztem innych zadań. Ponadto wpływ na jego głos w tym 
punkcie mają wydarzenia światowe. W sytuacji, gdy polski rząd poszukuje lokali 
mieszkalnych dla tzw. uchodźców, których wbrew powszechnej opinii chce 
sprowadzić do Polski, istnieje zagrożenie, że gmina Kędzierzyn-Koźle będzie musiała 
ich przyjąć, gdyż wykaże się posiadaniem wyremontowanych lokali mieszkalnych. 
W związku z tym jeżeli nie chcemy przyjazdu uchodźców, to nie remontujmy 
mieszkań. 
Propozycja druga: w dziale 926 Kultura fizyczna, rozdział 92601 – obiekty sportowe – 
zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 250 000 zł z przeznaczeniem na zakup 
i zamontowanie ławek na stadionie miejskim przy ul. Szkolnej. Uzasadniając wniosek 
wskazał na zły stan techniczny ławek na terenie istniejącego obiektu. 
Propozycja trzecia: w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 
rozdział 90019 – wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za 
korzystanie ze środowiska – zwiększa się wydatki o 250 tys. zł z przeznaczeniem na 
przebudowę skwerów na terenach gminnych, w tym dodatkowo na wykonanie 
projektu technicznego zagospodarowania terenu zielonego przy ulicy Tuwima, 
zwanego potocznie parkiem Lotników – 80 000 zł oraz zagospodarowanie terenu 
zielonego przy ulicy Zwycięstwa, zwanym placem wielofunkcyjnym, w tym w części 
zamontowania wokół jego granicy lamp oświetleniowych – kwota 170 000 zł. 
Uzasadniając, radny zauważył, że park Lotników jest wytypowany jako obszar mający 
być poddany rewaloryzacji w ramach zgłaszanego przez gminę wniosku 
w ogólnopolskim konkursie „Rozwój terenów zieleni w miastach i ich obszarach 
funkcjonalnych”. Oznacza to, że ok. 70% kosztów może zostać pokrytych ze środków 
zewnętrznych. Jednak aby je uzyskać, konieczne jest w pierwszym etapie spełnienie 
wymogów formalnych, w tym wykonanie projektu technicznego. Plac wielofunkcyjny 
przy ul. Zwycięstwa spełnia bardzo istotną rolę użytkową i integracyjną dla 
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mieszkańców os. Blachownia. Oprócz zestawów zabawowych dla dzieci są tam 
urządzenia do ćwiczeń dla dzieci i dorosłych. Wśród drzew jest tam miejsce na 
rozłożenie sceny na potrzeby przeprowadzanego festynu. Jednak problemem jest 
półmrok pojawiający się wraz z brakiem słońca. Stąd zasadne jest oświetlenie tego 
miejsca. 
 
Andrzej Kopeć podzielił się uwagą, że nie spodziewał się, iż znajdzie się w takiej 
sytuacji, że uchodźcy z Syrii, których jeszcze nie ma, mogą zablokować remont 
pustostanów w Kędzierzynie-Koźlu. 
 
Maciej Pająk, radca prawny, zwrócił uwagę na dwie kwestie. Wniosek radnego 
Masalskiego obejmuje propozycje wprowadzenia do obowiązującego budżetu miasta 
zadań, które nie są przewidziane w tym budżecie ani w projekcie uchwały 
przedłożonym przez prezydenta miasta. W sytuacji, gdy prezydent miasta nie wyrazi 
zgody na wprowadzenie wnioskowanych zmian, to taki wniosek nie może być przez 
radnych głosowany. Uzasadniając wskazał na art. 233 ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach 
publicznych, z którego wynika, że inicjatywa przygotowania projektu uchwały 
w sprawie zmian do budżetu przysługuje wyłącznie prezydentowi miasta.  
Odnosząc się do wypowiedzi radnego, że preferuje się wynajmowanie lokali 
mieszkalnych osobom, które i tak nie mają pieniędzy na uiszczanie opłat 
czynszowych, podkreślił, że wedle obowiązujących przepisów dotyczących 
mieszkaniowego zasobu gminy z tego zasobu można wynajmować mieszkania tylko 
mieszkańcom gminy, których dochody nie przekraczają kwoty określonej w odnośnej 
uchwale Rady Miasta podjętej na podstawie ustawy o ochronie praw lokatorów 
i mieszkaniowym zasobie gminy. Dodał, że jest mu przykro, że przez trzy kadencje nie 
zdołał wytłumaczyć tego radnemu Masalskiemu. 
 
Ryszard Masalski poinformował, że wyraźnie wskazywał na potrzebę zmiany kwoty, 
która decyduje kto kwalifikuje się do zawarcia umowy najmu. Kwotę tę należy 
podwyższyć do takiej wysokości, gdy uzna się, że to jest ten dochód, który pozwoli 
osobie uprawnionej na sfinansowanie remontu lokalu przeznaczonego do remontu. 
Nawiązując do innych swoich proponowanych zmian stwierdził, że zmiany te 
bilansują się i obejmują zagadnienia opisane w zmianach do projektu uchwały. Jeżeli 
radni mają wątpliwości w kwestii wnioskowanych zmian, to wycofuje się z tej 
propozycji. Dodał, że podtrzymuje wniosek o skreślenie kwoty 500 000 zł, 
zaplanowanej na remont pustostanów, tj. w dziale 700 – gospodarka mieszkaniowa, 
rozdz. 70001 – zakłady gospodarki mieszkaniowej – zmniejsza się o kwotę 500 000 zł. 
 
Halina Mińczuk poparła wyjaśnienia radcy prawnego na temat potrzeby spełnienia 
określonych kryteriów, w tym wysokości dochodów, przy ubieganiu się o lokal 
mieszkalny z zasobu gminy. Podkreśliła, że pustostany są majątkiem gminy, o który 
gmina powinna zadbać. Nie można zakładać, że osoby oczekujące po otrzymaniu 
mieszkania nie będą opłacały czynszu i niszczyły lokal mieszkalny. Nie można też 
straszyć radnych i mieszkańców obserwujących w Internecie przebieg obrad Rady, że 
po wyremontowaniu mieszkań natychmiast zostaną one przyznane uchodźcom. 
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Katarzyna Dysarz poinformowała, że jest przeciwna wnioskowi radnego Masalskiego. 
Poparła wypowiedź radnej Haliny Mińczuk. Należy stworzyć warunki, aby zatrzymać 
mieszkańców w mieście, tj. zapewnić pracę i mieszkanie. 
 
Dorota Mrówka poinformowała, że jest zdumiona wnioskiem radnego Masalskiego 
w kontekście jego wypowiedzi na temat konieczności sfinansowania wykonania 
ocieplenia elewacji budynku przy ul. Karola Miarki. 
 
Ryszard Masalski ponownie uzasadnił postulat, aby podnieść wysokość progu 
dochodowego uprawniającego do zawarcia umowy najmu mieszkania 
z mieszkaniowego zasobu gminy.  
 
Andrzej Kopeć podzielił się uwagą, że w jego ocenie propozycja podniesienia kwoty 
progu dochodowego nie jest niezgodna z prawem. Można zastanowić się nad tym 
tematem w przyszłości. 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, poddał pod głosowanie 
wniosek radnego Masalskiego o skreślenie kwoty 500 000 zł zaplanowanej w dziale 
700 – gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70001 – zakłady gospodarki mieszkaniowej: 

„za” wnioskiem oddano 1 głos, 
„przeciw” 20, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 25, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że wniosek został odrzucony. 

Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie miasta na rok 2016 wraz z dwiema autopoprawkami: 

„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 26, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/210/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
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8m) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej. 

 
Dorota Zasłonka, przewodnicząca Komisji Finansowo-Gospodarczej, poinformowała, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” 7, 
przeciw” 1, „wstrzymujących się” 0. 
 
Joanna Hariasz, skarbnik miasta, objaśniła autopoprawkę przedłożoną w dniu sesji. 
Dodała, że autopoprawka przekazana wcześniej jest nieaktualna. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, prowadzący obrady 
poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką: 

„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 27, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/211/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 
 
 
8n) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy mostowi łączącemu ul. Wyspa 
z ul. Xawerego Dunikowskiego w Kędzierzynie-Koźlu na rzece Odrze. 
 
Informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
– Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury 
i Środowiska Naturalnego, 
– Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
– Andrzej Kopacki, przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju. 
Komisje rekomendują nazwę mostu „Wiktora Ludwikowskiego”, zgodnie 
z wnioskiem pana Bogusława Rogowskiego, rzecznika Obywatelskiej Grupy 
Inicjatywnej. 
 
Michał Nowak na wstępie pogratulował panu Bogusławowi Rogowskiemu za podjętą 
inicjatywę. Następnie zgłosił wniosek o wykreślenie z nazwy mostu wyrazu „most”, 
gdyż poprawny zapis nazwy mostu powinien brzmieć „Wiktora Ludwikowskiego”: 
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„za” wnioskiem oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 1, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 28, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
 
Drugie głosowanie dotyczyło projektu uchwały z uwzględnieniem wniosku: 

„za” oddano 22 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się” 0, 
głosy nieoddane 1. 

(wydruk z głosowania nr 29, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXVI/212/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
w sprawie nadania nazwy mostowi łączącemu ul. Wyspa z ul. Xawerego Dunikowskiego  

w Kędzierzynie-Koźlu na rzece Odrze 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 
Po podjęciu uchwały głos zabrał pan Bogusław Rogowski – rzecznik Obywatelskiej 
Grupy Inicjatywnej. Podziękował za podjęcie uchwały oraz poinformował, że 
uroczyste nadania nazwy mostowi odbędzie się 23 kwietnia w 130. rocznicę urodzin 
inspektora Ludwikowskiego. Zaprosił radnych na uroczystość. 
 
 
Ad 9. 
Zmiany w składach osobowych komisji. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował o złożonych 
rezygnacjach radnych Adama Sadłowskiego, Doroty Mrówki i Sylwii Artuna z pracy 
w składzie Komisji Rewizyjnej. 
 
Michał Nowak zauważył, że po przyjęciu rezygnacji komisja ta będzie miała 
minimalną liczbę członków, co utrudni wykonywania kontroli przez zespoły 
kontrolne. Zaapelował o wstrzymanie się z rezygnacjami przynajmniej do 
absolutorium i zakończenia pracy powołanych zespołów kontrolnych. 
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Wypowiedź radnego poparli Katarzyna Dysarz i Andrzej Kopeć. Zauważyli, że 
radni, którzy złożyli rezygnacje, są członkami zespołów kontrolnych. 
 
Dorota Mrówka poinformowała, że przewodniczy jednemu z zespołów kontrolnych. 
W związku z tym swoją rezygnację ponowi za miesiąc, po zakończeniu pracy 
zespołu. Dodała, że rezygnacja spowodowana jest względami rodzinnymi. Jeżeli 
sytuacja ulegnie zmianie, to ponownie zgłosi swój akces do pracy w Komisji 
Rewizyjnej. 
 
Sylwia Artuna również poinformowała, że swoją rezygnację ponowi na następnej 
sesji. 
 
Adam Sadłowski poinformował, że pracuje w trzech zespołach kontrolnych, jednak 
podtrzymuje swoja rezygnację. 
 
Grzegorz Mateja poinformował, że składa rezygnację z dalszej pracy w składzie 
Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny. 
 
Katarzyna Dysarz zaapelowała o wstrzymanie się z rezygnacjami do czasu 
absolutorium. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Masalski zwrócił się z apelem do 
radnych o wycofanie rezygnacji do czasu zakończenia pracy powołanych zespołów 
kontrolnych. Zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego, czy w przypadku złożenia 
rezygnacji przez radnego, do której rada nie odniesie się w ciągu 30 dni, to po tym 
okresie rezygnacja automatycznie staje się skuteczna. 
 
Maciej Pająk, radca prawny, wyjaśnił, że akty prawne dotyczące tej kwestii nie 
zawsze są logiczne i racjonalne. Ustawa o samorządzie gminnym do tej kwestii 
w ogóle się nie odnosi. Także statut gminy nie zawiera zapisów dotyczących tej 
kwestii, choć mógłby. Zasugerował, aby przewodniczący Komisji Prawno-
Administracyjnej rozważył ten temat z wykorzystaniem analogicznego rozwiązania 
funkcjonującego w ustawie o samorządzie gminnym w odniesieniu do rezygnacji 
z funkcji przewodniczącego bądź wiceprzewodniczącego rady. W chwili obecnej to 
rada jest władna przyjąć rezygnację. Wydaje się, że uchylanie się od podjęcia takiej 
uchwały byłoby trudne do uzasadnienia. 
 
Adam Sadłowski wycofał rezygnację, jednocześnie zaznaczył, że ponowi ją za 
miesiąc. 
 
Następnie przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie 
przyjęcie rezygnacji radnego Grzegorza Matei ze składu Komisji Zdrowia Spraw 
Socjalnych i Rodziny: 

„za” przyjęciem rezygnacji głosowało 13 radnych, 
„przeciw” 0, 
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„wstrzymujących się” 6, 
głosy nieoddane 4. 

(wydruk z głosowania nr 30, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji) 
 
Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr XXVI/213/16 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 lutego 2016 r. 

 
w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

 
 
Ad 10. 
Wolne wnioski – nie zgłoszono żadnych wniosków. 
 
 
Ad 11. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – przewodniczący Rady Miasta Andrzej 
Kopeć zamknął XXVI sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

Przewodniczący obrad 
Andrzej Kopeć 

Sesja zakończyła się o godz. 20:15. 
Protokołowała H. Olkowska 


